
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-10-19, § 7 

 
 Tid: 19 oktober 2006 kl 15.00 – 15.40 
   
 Plats: Drätselnämndens sessionssal, Stadshuset 
   
 Justerat: 7 november 2006 
  

 
 
Mikael Söderlund  Karin Hanqvist  
  

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mikael Söderlund, vice ordförande 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s) 
Martina Lind (fp) 
Gabriel Marawgeh (kd) 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 
Anna Wersäll (m), §§ 1-13 och 15-40 

 
Ersättare 

 Helena Bonnier (m), tjänstgörande § 14 
Per Hallerby (fp) 
Gunilla Hansson (s), tjänstgörande 
Kenneth Nilsson (s), tjänstgörande 
Bengt Sandberg (s) 
Ewa Schenström (m) 
Ann-Marie Strömberg (-) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 
Jan Tigerström (m) 
Ornina Younan (s), tjänstgörande 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Bengt Hjelm, Gunnar 
Jensen, Nils Mattsson, Petra Nieto, Torsten Samuelsson samt borgarrådssekreteraren 
från roteln Magnus Thulin. 

 
 § 7 



  

Förändringar i stadens reglementen. Remiss 
Dnr M2006-001-01294 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 7 september 2006 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden beslutar att som svar på remiss av förslag till förändringar i stadens 
 reglementen, till kommunstyrelsen överlämna och åberopa utlåtandet. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
 
 

 
 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 
 
 
 
 
 
 
 



  

 

TJÄNSTEUTLÅTANDE
Dnr M2006-001-01294 

2006-09-07 
 

  

 Kontaktperson 

Bengt Hjelm 
Ekonomi 
Telefon: 08-508 271 25 
bengt.hjelm@mk.stockholm.se 

Till  
Marknämnden 2006-10-12 

Förändringar i stadens reglementen. Remiss 
 

Förslag till beslut 

 
Marknämnden beslutar att som svar på remiss av förslag till förändringar i 
stadens reglementen, till kommunstyrelsen överlämna och åberopa detta 
tjänsteutlåtande. 

 
 
Göran Långsved 
 
 
 Bengt Hjelm  
 
 

Sammanfattning 
 
Till marknämnden har från kommunstyrelsen remitterats en redovisning om 
förändringar i stadens reglementen. Förändringarna är för marknämndens vidkommande 
till stora delar av formellt slag och berör inte nämnden i sak. Markkontoret tillstyrker 
förslaget om att samla de likalydande, allmänna bestämmelserna i ett övergripande 
reglemente för samtliga nämnder och att därutöver reglera enskilda nämnders uppgifter 
och ansvar i specifika reglementen.  
 
Kontoret redovisar härutöver behov av smärre kompletteringar och förtydliganden i 
marknämnden reglemente.  
 

Bakgrund och remiss 
 
Kommunstyrelsen uppdrog i december 2004 åt KF/KS kansli att utarbeta förslag till 
förändringar i stadens reglementen och instruktioner. Med anledning av uppdraget 
bildades en arbetsgrupp med representanter för KF/KS kansli och 
stadsledningskontorets juridiska avdelning. Gruppen har till kommunstyrelsen lämnat 
en redovisning av uppdraget, daterad den 15 juni 2006. Kommunstyrelsen har remitterat 
redovisningen till bl a marknämnden för synpunkter senast den 6 oktober 2006. Under 



  

hand har medgivits att marknämndens remissvar lämnas i anslutning till sammanträdet 
den 12 oktober. Redovisningen biläggs i de för marknämnden tillämpliga delarna. 
 
I arbetsgruppens redovisning konstateras att nuvarande reglementen i Stockholms stad 
innehåller dels till stora delar likalydande allmänna bestämmelser, dels specifika 
bestämmelser för respektive nämnd. Det föreslås att de likalydande bestämmelserna 
samlas i ett övergripande reglemente benämnt ”Reglemente med allmänna 
bestämmelser för Stockholms stads nämnder” och övriga bestämmelser i specifika 
nämndreglementen. Arbetsgruppen framhåller som en fördel med en sådan uppdelning 
att eventuella framtida förändringar av gemensamma bestämmelser inte kräver 
förändringar i samtliga reglementen. 
 
Förslaget överensstämmer till stora delar med de allmänna bestämmelserna i 
marknämndens nuvarande reglemente. Övriga bestämmelser har enligt arbetsgruppen 
oförändrat intagits i föreslaget specifikt reglemente för marknämnden.  
 
I övrigt föreslås en arbetsfördelning mellan KF/KS kansli och stadsledningskontorets 
juridiska avdelning vid förändringar i stadens reglementen enligt följande. KF/KS 
kansli skall framgent ansvara för bevakning av stadens reglementen. 
Stadsledningskontoret skall framgent i samråd med KF/KS kansli ansvara för 
uppdatering av stadens reglementen. 
 

Markkontorets synpunkter och förslag 
 
Markkontoret konstaterar att föreslagna förändringar i stadens reglementen för 
marknämndens vidkommande i huvudsak är av formell natur och har därför ingen 
synpunkt på förändringarna. Den uppdelning av reglementena i en gemensam och en 
nämndspecifik del förefaller, enligt kontorets mening, ändamålsenlig. Kontoret har 
heller ingen synpunkt på den arbetsfördelning mellan KF/KS kansli och 
stadsledningskontorets juridiska avdelning som föreslagits. 
 
I samband med översynen av nämndernas reglementen har arbetsgruppen inhämtat 
synpunkter från förvaltningarna. Några av dessa, däribland markkontoret, har därvid 
lämnat förslag om ändringar av såväl redaktionell som av mer verksamhetsmässig art. 
Av det nu remitterade ärendet framgår emellertid att sådana förslag om ändringar skall 
redovisas i särskild ordning till den egna nämnden, som efter beslut överlämnar ärendet 
till kommunfullmäktige för behandling. Markkontoret vill ändå kortfattat redovisa några 
synpunkter med avseende på vilka bestämmelser i marknämndens reglemente som 
borde ändras eller förtydligas.  
 
Stadens geoarkiv 
I förslaget till ”treårsprogram” för 2007 -  2009”, som behandlades av marknämnden i 
mars 2006, föreslås bl a att ansvaret – och anslaget - för stadens geoarkiv överförs från 
stadsbyggnadsnämnden till marknämnden. Enligt vad kontoret inhämtat kommer 
stadsledningskontoret att beakta detta i budgetförslaget för 2007. Om också 
kommunfullmäktige fastställer detta i sitt budgetbeslut bör uppdraget att ”handha 
stadens geoarkiv” flyttas från stadsbyggnadsnämndens till marknämndens reglemente. 
 
Järva friområde 
Av reglementet framgår att marknämnden har till uppgift att handha investeringar i och 
förvaltningen av Järva friområde. Markkontoret har till arbetsgruppen framhållit att 
denna uppgift, enligt fullmäktiges beslut om budget för perioden maj – december 2005, 



  

är att betrakta som temporär. Området berör tre stadsdelsnämndsområden och av 
samordningsskäl och under en övergångsperiod har förvaltningen ålagts en central 
nämnd, marknämnden. Mot denna bakgrund kan ifrågasättas om uppdraget att förvalta 
Järva friområde bör regleras i reglementet. 
 
Övergripande parkplanering 
Enligt markkontorets mening framgår inte tydligt av reglementet att marknämnden har 
ansvaret för stadens övergripande parkplanering och policyfrågor vad gäller park- och 
naturmark. 
 
Förköp av fastighet 
Förköp av fastighet beslutas idag av kommunfullmäktige. Att beslutanderätten inte är 
delegerad till facknämnd torde bero på att förköpsärenden anses vara av särskild 
principiell betydelse. 
 
Enligt gällande lagstiftning skall kommunen inom tre månader besluta om man vill 
utnyttja sin förköpsrätt eller inte. Tre månader är en förhållandevis kort tid om man 
beaktar att ett förköpsärende först ska beredas inom markkontoret och därefter 
behandlas i såväl marknämnd som kommunstyrelse innan det slutligt avgörs i 
fullmäktige.  
 
Markkontoret ifrågasätter inte motiven för att låta förköpsärenden avgöras på högsta 
beslutande nivå men vill peka på de praktiska svårigheter som föreligger att bereda 
sådana ärenden inom föreskriven tid. Kontoret anser därför att det bör övervägas om det 
med hänsyn till kommunallagens bestämmelser m m är möjligt att ge marknämnden 
eller kommunstyrelsen viss befogenhet att besluta om förköp, i vart fall under 
kommunfullmäktiges jul- och sommaruppehåll.  

SLUT 
 


